
 
Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: Tirsdag d. 4. februar 

Tid: 19.00 – 21.00  

Sted: afd. Korskilde 

 

Tilstede: Søren Rasmussen Blak, Nina Lise, Heidi Nonbo, Charlotte Nielsen, Karen Berner Skipper, 

Charlotte Roest, Anders Rostgaard Birkmann, Freja Kaarde, Laura Rosendahl,  Søren Holm 

Christensen og Bo Hauge Laursen  

Gæst:  

 

Afbud: Lene Lise, Camilla Nerup 

 

Fraværende:  

Referat: Søren Holm Christensen  

 

Dagsorden 

49. Velkomst til ny medarbejderrepræsentant Lene Lise 

(10 min) 

Referat: Udskudt 

 

 

50. Godkendelse af dagsorden 

- Referat: Godkendt 

 

 

51. Punkter til eventuelt 

- Referat:   

-  Tyveri  

 

 

52. Nyt fra elevrådet  

(10 min) 

Referat:   

 Korskilde:   

- Elevrådet har lavet et projekt for mellemtrins klasserne, hvor hver klasse har et område på 

skolen hvor de står for at rydde op og holde orden.   



 
- Elevrådsrepræsentanter fra mellemtrinselevrådet deltager på et kommende lille elevråds 

møde, hvor de fortæller om, hvad et elevråd kan bruges til.  

 

- 

      Mogenstrup: 

- Elevrådet ønsker mere og bedre seksualundervisning, herunder fx emner som 

kønsidentitet. Ledelsen undersøger hvornår og hvordan det i dag foregår på skolen. Tages 

på næste skolebestyrelsesmøde.  

- Elevrådet har valgt Filuca fra 9C som undervisningsmiljørepræsentant. Elevrådet har et 

ønske om at der bliver valgt en ny hvert år. 

- Elevrådet har ikke kunne komme i kontakt med Netto vedr. skolebod, men har et ønske 

om at få et beløb i forhold til hvad man kan handle for.  (Bemærkning fra ledelsen: 

ordningen skal som udgangspunkt økonomisk hvile i sig selv) 

 

53. Kort Nyt 

(alle / 20 min)  

 

- Det indført en ny fraværsregistrering for eleverne, som giver skolen nogle udfordringer om 

det er lovligt og ulovligt fravær. Fremover skal forældrene ansøge om tilladelse til 

ekstraordinær frihed uden for skoleferierne. Evt. tilladelse gives ud fra en række kriterier 

så som antallet af fraværsdage hidtil i indeværende skoleår samt en vurdering af den 

faglige konsekvens af fravær. Gives denne tilladelse ikke vil fravær være at betragte som 

ulovligt. 

- Der er kommet en ny hjemmesiden for skolen. Det er et forslag fra skoleledelsen om at 

skolebestyrelsesmedlemmerne skriver noget om sig selv og får det lagt på hjemmesiden. 

Tages på næste gang. Bo sender inspirations oplæg ud til skolebestyrelsesmedlemmerne.  

 

 

 

54. Nyt fra formandsgruppen 

(Søren og Heidi / 15 min) 

Anmodning fra Formandsgruppen om emner til vidensdeling - positivt og udfordringer 

Referat:  

- Formandsgruppen er i gang med at lave dagsorden til næste FRO møde.  

- I forbindelse med næste skolebestyrelsesvalg tegner det til at der sker en større 

udskiftning i de forskellige skolers skolebestyrelser. 

- Børne og skoleudvalget   afholder lokalt børne og unge topmøde den 27.02 2020, hvor 

repræsentant fra skolebestyrelsen er inviteret med. Desværre ligger tidspunktet 

uhensigtsmæssigt i forhold at skolebestyrelsesmedlemmernes arbejdet som gør det svært 



 
at finde nogen der kan deltage. Det uhensigtsmæssige tidspunktet  på dagen for 

afholdelse af  børne og unge topmødet er blevet kommenteret overfor arrangørerne. 

 

 

 

 

55. Budgetstatus 

(SHC / 5 min) 

Referat:  

- Børneudvalget har besluttet skolernes budget for næste skoleår.  

- Vi har pr. 31.01 2020 brugt 44 % af dette års budget.  

 

 

56. Godkendelse af Timefordelinsplan 2020-2021 

(BHL/SHC / 10 min) (se bilag) 

Referat:  

- Bo seneste revideret udgave blev vedtaget. Det betyder at UUV timerne for 8 og 9 

klasserne droppes til fordel for fagfaglig timer. For 9 klasserne får de 1/2 lektion ekstra i 

Biologi og Geografi og for 8 klasserne 1 ekstra lektion i Kristendom. 

 

 

 

57. Opfølgning på nye ringetider 2020-2021 

(BHL/SHC / 10 min) (se bilag) 

Referat: 

Vedtaget. Bussernes køreplaner er blevet tilpasset de nye ringetider for kommende skoleår. 

 

 

 

58. Orientering om Fladsåskolens ledelsesgrundlag 

(se bilag) 

(BHL / 5 min) 

Referat: 

- Bo orienterede om at alle ledere på skolen har lavet deres personlige ledelsesgrundlag.  

Dernæst er der lavet et fælles ledelsesgrundlag (virksomheds ledelsesgrundlag) for 

ledelsen på Fladsåskolen. Det fælles ledelsesgrundlag har taget udgangspunkt i skolens 

værdigrundlag og dermed aktualiseret dette.   

Samtidig er det besluttet at skolens værdiggrundlag skal indgå i en eller anden form i den 

emneuge som eleverne har i uge 10.   

 



 
 

59. Kort orientering om valgfag 7. klasse for kommende skoleår 

(BHL/SHC / 5 min) 

Referat: 

- Valgfag på 7 årgang bliver i udgangspunktet tilbud på samme måde som i år, dog er der 

færre elever/klasser på kommende 7. årgang, hvilket kan have betydning for muligheden 

for hvilke af hold, der kan oprettes i det obligatoriske valgfag.    

 

 

60. Forslag til ny organisering og indhold for valgfag 9. klasse 

- Kommende år er der kun ”almindelig frit” valgfag for 9. klasserne og der er kun tre 9. 

klasser, hvilket betyder at vi kan danne 3-4 hold i alt. 

- Vi forslår at ændre valgfag i 9. klasse. Frem til jul køres med et udbud af 3-4 hold, som der 

kan vælges imellem. Indhold skal afklares. Efter jul og frem til sommer er der kun ét 

valgfag med emnet: klargøring til afgangsprøverne. Ordningen findes på andre skoler i NK. 

(BHL / 10 min) 

Referat: 

Godkendt. 

 

 

61. Emneuge uge 10 – mulighed for at eleverne laverne en indsamling 

Emneuge 10 er trivselsuge, hvor der skal tages udgangspunkt i skolens Værdigrundlag. Fra 

Mogenstrup afdelingens tre elevrådskontaktpersoner har vi modtaget følgende: 

Elevernes ide er at arbejde med klimaforandringer og bæredygtighed både ud fra et lokalt 
perspektiv (Fladsåskolen - hvordan kan vi blive grønnere.?) Men også globalt - hvordan kan vi 
hjælpe andre som er i krise pga. klimaforandringer (her var et meget specifikt ønske om at 
lave en indsamling til fordel for Australiens naturbrande) De argumenterede både for at det var 
livsbekræftende at hjælpe andre, fællesskabende og udviklende….  

(BHL/SHC / 10 min) 

Referat: 

- Skolebestyrelsen bakker op om idéen som forslået med arbejde med klimaforandringer og 

bæredygtighed. Dog med det forbehold at en evt. indsamling skal foregå på skolen og i 

forbindelse med forældrearrangement i uge 10  
 

62. Kommende skolebestyrelsesvalg 

- Her under rekruttering af forældrerepræsentanter til skolebestyrelsen  

 

- Udkast til tidsplan (se bilag) 

(BHL/SRB / 10 min) 

Referat: 



 
- Udkast godkendt 

- Der er 4 medlemmer der er på valg. Nina, Heidi, Søren, Camilla.  

Søren har ikke flere børn på skolen næste år, så han kan ikke genopstille.  

Nina overvejer at genopstille  

Heidi stiller op  

Deadline for opstilling er 22 maj    

Karen kommer med et udkast til opfordring til forældrene til at stille op.  

 

 

 

 

63. Forældre henvendelse – drøftelse af anvendelse af tv/film i skolen, her under anvendelse i 

(spise)pausen. 

(ARB/SRB/BHL – 10 min) 

Referat: Udskudt til næste gang, skal på som et af de første punkter.  

 

 

 

64. Status på busser, transport og trafik 

(5 min) 

Referat: Udskudt.  

 

 

65. Orientering om forhold vedr. skolens bygninger og udenoms arealer 

Referat: Udskudt 

 

 

 

 

66. Høring af sammenhængende politik for børn, unge og deres familier 

(BHL/SRB / 10 min) (se bilag – 2 stk.) 

Referat: 

- Udmøntning og resurserne (tildeling) skal være realistiske i forhold til de fine 

intentionerne.  

- Bo og Søren laver et udkast til høringssvar fra Fladsåskolen.  

- MED og elevrådet skal også laver også et høringssvar. 

 

 

 



 
67. Revidering af ordensregler 

(BHL / 5 min) (se bilag) 

Referat: 

- Godkendt. Bo tilretter udkastet ud fra skolebestyrelsens kommentar.  

 

 

68. Eventuelt 

(5 min) 

Referat: 

 

 

 

69. Punkter til kommende bestyrelsesmøder  

- National trivsel måling 

- Opfølgning på elevrådets punkt hvor de ønsker mere og bedre seksuel undervisning, 

herunder kønsidentitet. 

- Hjemmeside, der skal drøftes om det er en god ide at skolebestyrelses medlemmerne 

skriver noget om sig selv til hjemmesiden.  

- Energidrikke på skolen.   

- Forældre henvendelse – drøftelse af anvendelse af tv/film i skolen, her under anvendelse 

i (spise)pausen. Skal på som et af de første punkter. 

-  


